
Letos podbno kot lani
Ob vstopu v letošnjo sezono

delovanja amaterskih društev
v naši občini smo za nekaj be-
sed o programu zaprosili se-
kretarja ZKO Center Mira Ko-
kola.

- Kakšen je okvirni pro-
gram Zveze kulturnih orga-
nizacij v naši občini?

»Na kratko bi lahko rekel,
da bo tudi letošnje delovanje
enako lanskemu, to pa pome-
ni, da smo obdržali v svojem
programu vse prireditve, ki so
bile v občini pa tudi v mestu;
nekatere so bile zelo odmevne
in so segle v širši kulturni pro-
stor. Tako tudi letos teče »Va-
ša matineja«, ki jo bo vodil
Jože Vozny. Naj povem, da
bomo v okviru Vaše matineje
izpeljali tudi bralno značko, v
avli Mestnega gledališča ljub-
Ijanskega, kjer se bo tudi letos
odvijala Vaša matineja, pa bo-
do razstave mladih likovni-
kov, pripravljene na posamez-
ne t6me. Tako bo potekala tu-
di prireditev Vaša razstava, ki
ima podoben pomen kot Vaša
matineja, le da gre tokrat za
likovno področje. Vodil jo bo
dr. Mirko Juteršek.

Že aprila bomo pripravili
srečanje mladih pevcev. Gre
za srečanje otroških in mla-
dinskih pevskih zborov iz ob-
čine. Med večje glasbene pri-
reditve moramo šteti še tradi-
cionalno srečanje pevskih
zborov in vokalnih skupin
odraslih, ki ga bomo pripravi-

li decembra. Srečanje seveda
pomeni skupen prikaz zborov
iz občine. Prav tako decem-
bra bomo pripravili še sreča-
nje plesnih skupin.«

- Ali bodo pri samem delo-
vanju ZKO tudi kakšne no-
vosti?

»Med najpomembnejšimi
novostmi moram omeniti, da
so občinske Zveze kulturnih
organizacij že lani pripravile
prvi predlog za ugotavljanje
meril vrednotenja ljubljan-
skih društev. Gre za to, da bi
poenotili kriterije pri vredno-
tenju posameznih društev, ta-
ko da bi lahko tudi na tej
osnovi enakomerneje razdeli-
li denarna sredstva. Zdaj teče-
jp dogovori s petimi organiza-
cijami in mestom. Čimprej si
želimo soglasnosti, tako da bi
dogovor oživel že letos. Vsi, ki
sooblikujemo dokument, se
zavedamo, da to ne more biti
dokončno besedilo, zadnja pi-
ka na i; vendar je bolje imeti
slabši red kot pa anarhijo pri
delu.

- Kaj naj bi potemtakem
merila vnesla novega?

»Predvsem bi, z enotnimi
merili zagotovili osnovne de-
javnosti, zagotovili program,
natančneje bi vedeli, koliko
lahko posmezno društvo rea-
lizira svoj program, seveda pa
bi zagotovili tudi sredstva za
minimalne honorarje. Poleg
tega bi zagotovili, da bi umet-
niški vodja imel zagotovljeno
minimalno nagrado, društvo

pa minimalna sredstva za
izvajanje programa.

- Občina Center je glede
društev v posebnem položa-
ju. Ali bodo merila za vre-
dnotenje programov KUD in
skupin to upoštevala?

»Res je. Ob tem velja pou-
dariti, da imamo v Centru bolj
kot drugod v Ljubljani speci-
fičen položaj. Mislim pred-
vsem na sedem do deset dru-
štev, katerih program je tak,
da posega krepko čez občin-
ske meje in sodi v bistvu pod
Center le zaradi lokacije. Gre
na primer za APZ Tone Tom-
šič, Partizanski pevski zbor,
UZ Emil Adamič, Slovenski
oktet, Ljubljanski oktet, Gal-
lus itd. Predlog programa je
nujno prilagojen vsem obči-
nam, zato smo v Centru glede
teh društev v drugačnem po-
ložaju. Amaterska dejavnost
teh društev namreč žarči nav-
zven - tako da društva ne bo
moč obravnavati po merilih
tega programa.«

- Kakšne težave še priča-
kujete?

»O težavah lahko govorimo
že kar iz lanskih izkušenj.
Pravzaprav gre za znane stva-
ri, ki pa jih sami v občini ne
moremo rešiti. Gre predvsem

. za prostorsko stisko samih
društev - to pesti tudi druge
občine, gre za pomanjkanje
strokovnega umetniškega ka-
dra - tukaj smo zanemarili
vrsto priložnosti - ne mislim
le na našo občino, govorim
nasploh - denimo primanjku-
je dirigentov, na šoli ni kate-
dre zanje itd. Tudi na področ-
ju plesa so ti problemi očitni.
Vendar se v Centru z njimi
bolj srečujemo, saj imamo
zgoščeno največje število to-
vrstnih amaterskih dejavno-
sti.

Kadrovski problem je tako
vezan na širša razmerja. Na
razmerja med šolo - pedago-
giko - društvi in naprej. Saj v
ZKO ne ,moremo proizvajati'
kadrOV...« TEK8T.NFOTO:

Janez Pirš


